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1. Opening en mededelingen voorzitter
De voorzitter opent de online vergadering die via Teams plaatsvindt om 9.30 uur en heet de 
aanwezigen welkom. Er zijn geen afmeldingen ontvangen. De heer Schat luistert met de vergadering 
mee, als ook twee fractieleden en de notulist.

45
Op 18 mei vindt de eerste online vergadering van Provinciale Staten plaats, de voorbereiding daarvan 
wordt verder besproken onder agendapunt 4c. Op 29 juni vindt de tweede vergadering van 
Provinciale Staten plaats. De voorzitter denkt dat het, gelet op de zwaarte van de onderwerpen die 
op de agenda staan, belangrijk is om daar voldoende tijd voor vrij te maken; hij komt daar op terug 

50 onder agendapunt 4d. 

Er is onderzoek gedaan naar het digitaal stemmen via Stemweb. Op basis van de ervaringen tot nu 
toe, is besloten daar geen gebruik van te maken. Er is een andere oplossing gevonden om de 
stemmingen op een goede manier vorm te geven, zie verder onder agendapunt 7.

55
Voor 1 september is een werkgroep in het leven geroepen om te kijken of het mogelijk is om met 
een anderhalve meter opstelling te gaan vergaderen, bijvoorbeeld in de Johan Remkes-zaal. Streven 
is zo snel mogelijk weer fysiek te kunnen vergaderen. Daarbij moet wel worden gekeken hoe dat ook 
online, openbaar kan.

60
Vandaag is de laatste dag dat de heer  Van der Hoek formeel gedeputeerde is. Op 12 mei wordt hij 
als burgermeester geïnstalleerd in Schouwen-Duivenland. 

2. Vaststelling agenda
 Het presidium stelt de agenda ongewijzigd vast.

65
3. a. Conceptverslag presidium 6 april 2020
De heer Voskuil (PvdA) heeft zijn opmerkingen bij het verslag per e-mail doorgegeven aan de heer 
Admiraal.

In regel 132 staat ‘de heer Voskuilen’ in plaats van ‘de heer Voskuil’

70  Het verslag van de presidiumvergadering van 6 april 2020 wordt met tekstuele aanpassingen 
vastgesteld.

3. b. Lijst met actiepunten en LTA
Bij actie 6-4-2020 stelt de heer Van der Maas (VVD) voor om bij het inleggen van ambtelijk advies 

75 over verschillende voorstellen, toe te voegen dat ook de vertrouwelijkheid daarbij meegenomen 
wordt. De voorzitter begrijpt dat het hier gaat om de vertrouwelijkheid richting de Staten waar het 
gaat om technische vragen. Hij zegt toe dit mee te nemen en daar later dit jaar op terug te komen.

 Het presidium neemt kennis van de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda.
80

4. a. Terugblik PS-vergadering 9 maart 2020
De heer Zoon (PvdD) merkt op dat hij wat verbaasd was over de beperkte tijd – een half uur - die 
door de voorzitter werd uitgetrokken voor het bespreken van een vrij pittige actualiteit. Verder stelt 
hij voor nog eens te kijken naar de wijze waarop het burgerinitiatief afgedaan is. Hij denkt dat 
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85 iedereen redelijk tevreden is over de uitkomst, maar dat de wijze waarop het tot stand is gekomen, 
voor verbetering vatbaar is.

Ten aanzien van de spreektijd die wordt ingeruimd voor het bespreken van een actualiteit, geeft de 
voorzitter aan dat dit een punt van overleg is; de fracties gaan zelf over de vergaderorde.

90
Ten aanzien van het burgerinitiatief, denkt hij dat de heer Zoon een sentiment uit dat bij meerdere 
fracties leeft. Het voelt goed dat de burgers tevreden zijn over het eindresultaat, maar de weg er 
naartoe is een worsteling geweest. De voorzitter spreekt de wens uit om daar samen met het 
Presidium en de Staten nog eens goed naar te kijken. Het is wellicht goed om een burgerinitiatief 

95 aan de voorkant richtlijnen mee te geven om ervoor te zorgen dat ze de juiste partij regarderen. Dat 
was in deze een probleem, men wilde iets met Provinciale Staten waar het Gedeputeerde Staten 
betrof. De heer Klein (ChristenUnie) vraagt of hier al een plan voor is. De voorzitter denkt dat het op 
de actielijst staat, maar gaat dat zekerheidshalve na.

100  Het Presidium vraagt om een nadere beschouwing van de richtlijnen voor een burgerinitiatief. De 
voorzitter gaat na of dit reeds als actiepunt is benoemd.

4. b. Terugblik PS-vergadering 14 en 16 april 2020
Er zijn geen op- of aanmerkingen.

105
4. c. Laatste voorbereiding PS 18 mei 2020
De agenda is verspreid. Donderdag 14 mei is een oefensessie gepland van 17.30 tot18.30 uur. Doel 
is met name iedereen te informeren over de technische aspecten van het digitaal vergaderen. De 
voorzitter merkt op dat vergaderen met oortjes of een koptelefoon de beste geluidskwaliteit levert 

110 en achtergrondgeluiden voorkomt. De voorzitter benadrukt dat de vergaderingen openbaar zijn, dat 
wil zeggen dat achtergrond (geluid) voor iedereen zichtbaar en hoorbaar is.

De heer Deen (PVV) heeft enige tijd geleden een e-mail ontvangen van de griffie met de mogelijkheid 
om oortjes en een microfoon aan te vragen. Hij vraagt naar de status van die uitvraag. Mevrouw Bolt 

115 antwoordt dat het aanleveren van head sets in de benodigde hoeveelheden niet mogelijk bleek. De 
Statenleden zijn hierover geïnformeerd, het is verstandig zelf oortjes of een koptelefoon aan te 
schaffen.

Iedereen die daar behoefte aan heeft, is op 14 mei welkom op de Dreef. De voorzitter stelt voor zo 
120 nodig af te stemmen me de fractie of de griffie of het nodig is om fysiek langs te komen.

Mevrouw Bolt deelt mee dat de griffie de lap tops en materialen die op locatie (de Dreef of het 
Paviljoen) beschikbaar worden gesteld aan Statenleden op 18 mei, vooraf worden getest. Het is 
handig om eigen oortjes mee te nemen. Het is mogelijk om in een afgesloten ruimte mee te doen 

125 aan de vergadering. De heer Van der Maas (VVD) geeft aan dat hij voornemens is om op 18 mei langs 
te komen op de Dreef.

De voorzitter benadrukt dat het belangrijk is om een half uur van tevoren in te loggen.
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130 Hoe de vergadering van 18 mei specifiek gaat verlopen, komt aan bod onder agendapunt 7 (het 
addendum).

 De leden van het Presidium worden uitgenodigd deel te nemen aan de oefensessie voor digitaal 
vergaderen op 14 mei aanstaande.

135
4. d. Concept-agenda PS 29 juni 2020
De voorlopige agenda is verspreid. Deze kan nog worden aangepast bijvoorbeeld naar aanleiding 
van commissievergaderingen.

140 Eerder gaf de voorzitter al aan dat de vergadering van 29 juni digitaal wordt gehouden. Gezien de 
zware agenda, stelt hij voor deze agenda in blokken te behandelen – met een pauze daartussen – en   
30 juni vanaf 19.00 uur te gebruiken als extra vergadermoment. 2 juli staat reeds ingepland als 
uitloopvergadering. Dat kan dan zo blijven.

145 Na een korte discussie besluit de voorzitter om per e-mail te inventariseren of 30 juni haalbaar is als 
extra vergadering en besluitvorming te agenderen voor de vergadering van 18 mei aanstaande.

De heer Dessing (FvD) deelt mee dat zijn fractie voornemens is om voor de vergadering van 18 mei 
een actualiteit aan te vragen in verband met het afgeven van de natuurvergunning van de biomassa 

150 centrale in Diemen.

De heer Heijnen (CDA) merkt op dat er door drie fracties, waaronder het CDA, schriftelijke vragen 
over dit onderwerp zijn gesteld. Het zou helpen als die vragen beantwoord kunnen worden 
voorafgaand aan de vergadering van 18 mei, zodat de fracties op dat moment over alle benodigde 

155 informatie beschikken. De voorzitter denkt dat dit wel gaat lukken gezien het feit dat in het college 
van 12 mei een aantal beantwoordingen over de bio centrale is geagendeerd.

De heer Voskuil (PvdA) stelt voor om de stand van zaken rondom de coronacrises op de agenda 
voor 29 juni of 30 juni toe te voegen. De voorzitter merkt op dat het onderwerp tevens is 

160 geagendeerd voor de vergadering van 18 mei, als agendapunt 10.

 De griffie inventariseert per e-mail of een extra vergadering wordt ingepland op 30 juni. 
Besluitvorming volgt in de vergadering van 18 mei.

 FvD is voornemens een actualiteit aan te vragen voor de vergadering van 18 mei.
165  Aan de agenda van  29 juni wordt de stand van zaken rondom de coronacrisis  toegevoegd.

5. a. Afdoeningsvoorstel lijst aangenomen moties PS
De voorzitter deelt mee dat de motie 40-2019 inzake de provinciestrijd als afgedaan wordt 
beschouwd.

170 De heer Voskuil (PvdA) merkt op dat er weinig afdoeningen zijn, zeker gezien het feit dat er een 
aantal urgent en actueel is. De voorzitter zegt toe daar op 18 mei op terug te komen.

 Het Presidium besluit de Afdoeningsvoorstellijst door te zetten naar Provinciale Staten.
 Op 18 mei wordt de status van de afdoeningen nader toegelicht, met name van die welke urgent 

en/of actueel zijn.
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175

5. b. Lijst ingekomen stukken PS
 Het Presidium neemt de lijst van ingekomen stukken PS voor kennisgeving aan.

6. Memo evaluatie eerste online commissievergaderingen
180 De voorzitter bedankt alle leden voor het invullen van de evaluatie. Globaal is er positief gereageerd. 

Een aantal aandachtspunten is inmiddels verwerkt in het addendum en wordt meegenomen in de 
wijze waarop de vergaderingen momenteel plaatsvinden, ook in de Staten.

 Het presidium neemt de Memo evaluatie van de eerste online commissievergaderingen voor 
185 kennisgeving aan.

7. Memo addendum bij het Reglement van Orde voor de online PS-vergadering
De voorzitter merkt op dat het addendum soms wat directief is, maar wel helder met als insteek om 
vergaderingen doorgang te laten vinden. Om die reden is in het addendum opgenomen dat op het 

190 moment dat het niet lukt om vanuit huis aan een vergadering deel te nemen, de mogelijkheid wordt 
geboden om dat op het Provinciehuis te doen. De voorzitter benadrukt dat het van belang is om op 
tijd in te loggen zodat gecheckt kan worden of alles technisch werkt.

De voorzitter wijst er nogmaals op dat alle digitale vergaderingen openbaar zijn en dat de 
195 achtergrond (geluiden) gezien en gehoord kunnen worden.

Het is belangrijk om de aan- en afwezigheid goed vast te leggen, ook in relatie tot de stemmingen. 
Wanneer iemand de vergadering kort verlaat, kan hij wel een stem uitbrengen net als dat in een 
reguliere vergadering het geval is. Verzoek is om afmeldingen duidelijk vooraf bij de Statengriffie 

200 aan te geven.

Naar aanleiding van punt 8 vraagt de heer Zoon (PvdD) waarom ervoor gekozen is om geen primus 
vast te stellen. De heer Admiraal geeft aan dat hiervoor is gekozen omdat er geen duidelijk moment 
is van binnenkomen en presentie vaststellen. Er is voor gekozen dit nu te doen op basis van fractie 

205 grootte omdat dit praktischer is in een online situatie. Mevrouw Bolt licht toe dat zij bij een 
hoofdelijke stemming in de Statenzaal normaliter een lijst opleest in willekeurige volgorde. Bij een 
online volgorde lijkt dat ingewikkeld omdat ieder statenlid dan niet weet op welk moment zijn of 
haar naam wordt opgenoemd. Een bepaalde volgorde waar mensen na een tijdje aan gewend zijn, 
lijkt praktischer.

210
De heer Van der Maas (VVD) verzoekt de voorzitter om de stemprocedure door te nemen. Hij begrijpt 
dat niet per vergadering formeel gestemd wordt, maar dat een indicatie wordt gegeven over het 
stemgedrag om pas later formeel te stemmen via de stembrieven. Hij vraagt zich in dat kader af wat 
het nut is van een hoofdelijke stemming. De voorzitter geeft aan dat het nog steeds mogelijk is om 

215 een hoofdelijke stemming aan te vragen. Hij stelt voor dat de  griffie het addendum doorloopt en 
daarbij expliciet stilstaat bij de stemprocedure. Het addendum begint met het verzoek om 
aansluiting camera en microfoon opstelling vooraf te testen (punt 1) en de mogelijkheid dat de 
voorzitter beslist de vergadering te schorsen tot iemand op het Provinciehuis is om mee te kunnen 
doen. Eerder werd al aangegeven dat 14 mei een test plaatsvindt op de Dreef.

220
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Punt 2 is het doorgeven van de afwezigheid. Het is nu extra belangrijk om dat tijdig door te geven.

Punt 3 betreft het verzoek om tijdens de vergadering duidelijk bij de Statengriffie aan te geven 
wanneer iemand vertrekt. Dat kan via de chatfunctie of via e-mail. Dit is ook belangrijk voor de 

225 stemmingen.

Punt 4 beschrijft dat leden voorafgaand aan de vergadering per e-mail bij de Statengriffie hun 
inbreng per agendapunt melden.. De heer Voskuil (PvdA) hoopt dat hiermee flexibel kan worden 
omgegaan.

230
Punt 5 luidt: “Zorg ervoor dat u zich 30 minuten voor aanvangstijd aanmeldt in de online 
vergadering.” Op die manier kunnen Statenleden vaststellen of er nog iets aan schort, maar ook 
neemt de Statengriffie de presentie op en daarvan wordt verslag gedaan in de notulen. Op die 
manier kan snel na aanvangstijd het quorum worden vastgesteld en afmeldingen worden gedeeld. 

235
De online Statenvergadering is openbaar. Het is dus niet mogelijk om in beslotenheid te vergaderen. 
Dat is geen technische onmogelijkheid, maar een wettelijk verbod. De vergadering wordt live 
gestreamd. De voorzitter wees er al op dat de achtergrond (geluiden) ook uitgezonden worden. De 
heer Voskuil (PvdA) merkt hierbij op dat voldoende bandbreedte voor de livestream wat zijn fractie 

240 betreft een belangrijke voorwaarde is voor het digitaal vergaderen.

Onder punt 7 staat dat aan het begin van de vergadering wort vastgesteld of het quorum is behaald. 
De voorzitter kan de vergadering schorsen tot het quorum hersteld is.

245 Punt 8 gaat over de primus. Hierop komt de heer Admiraal later terug, ook ter beantwoording van de 
vraag van de heer Zoon (PvdD).

Vanaf punt 9 beschrijft het addendum de spreekregels tijdens de vergadering. Punt 9 bevat een lijst 
met vergadertermen die ook bij de commissievergaderingen worden gebruikt. Het voorstel is om de 

250 communicatie over de spreekregels via de fractievoorzitters te laten verlopen. De heer Admiraal 
hoort graag of de Statenleden dit een goed idee vinden.

De spreektijdenregeling (punt 12) is van toepassing. De verwachting is dat meer technische tijd 
nodig is. Wat betreft interrupties (punt 13) is het verzoek deze te doen in de vorm van een vraag,  

255 zonder inleiding. In afwijking van het reglement van orde kan de voorzitter voorstellen om een derde 
termijn toe te staan.

Punt 15 gaat over moties en amendementen. Daar verloopt de vergaderorde anders omdat er geen 
ondertekende en papieren moties kunnen worden ingediend. (zie punt 15a t/m 15f).

260
Ten aanzien van de stemming (punt 16) is er nog een kleine wijziging doorgevoerd na het laatste 
memo. De achtergrond daarvan is dat door Binnenlandse Zaken op verschillende websites is 
gepubliceerd dat het voorstel dat eerder was gedaan, mogelijk niet rechtsgeldig zou zijn. Punten 16a 
t/m 16d beschrijven hoe de procedure nu is vormgegeven.

265
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De voorzitter vult daarop aan dat als er een hoofdelijke stemming gevraagd wordt, deze ook 
plaatsvindt. Dat betekent dat ieder Statenlid bij naam genoemd wordt, hij of zij in beeld komt en 
voor of tegen stemt. Hetzelfde geldt als gevraagd wordt om een aantekening of een stemverklaring. 
Deze peiling is niet rechtsgeldig in de zin dat deze niet geldt als besluit, maar een indicatie geeft van 

270 het stemgedrag van de Statenleden.. In een schriftelijke stemronde zetten de fractieleden vervolgens 
nog een handtekening. Dit is een procedure die ook in een aantal andere provincies naar 
tevredenheid wordt gehanteerd. Het alternatief is n hoofdelijke stemming , wat de vergaderduur 
verlengt.

275 De heer Heijnen (CDA) informeert naar  de procedure voor het indienen van een motie. De voorzitter 
antwoordt dat het altijd mogelijk is om tijdens de vergadering moties en amendementen in te 
dienen, net als in een fysieke vergadering. De heer Admiraal vult aan dat de Statengriffie ervan 
uitgaat dat een motie vanaf een half uur voor de vergadering definitief is. Dat wordt ook per e-mail 
bevestigd. De voorzitter geeft aan dat het indienen van een motie pas definitief is door het 

280 uitspreken van het dictum in het openbaar. Mevrouw Bolt merkt op dat het indienen van een 
gewijzigde motie op dezelfde manier gaat.  Het gewijzigde dictum moet in het openbaar worden 
voorgelezen. De heer Heijnen (CDA) stelt voor de tekst van het addendum op dit onderdeel wat te 
verduidelijken. De voorzitter zegt dat toe.

285 De heer Heijnen (CDA) vraagt hoe met schorsingen wordt omgegaan in een online vergadering. De 
voorzitter antwoordt dat via een ordevoorstel om een schorsing wordt verzocht, net als in een 
reguliere vergadering. De voorzitter zal voorafgaand aan de schorsing duidelijk het tijdstip aangeven 
waarop iedereen weer online beschikbaar dient te zijn.

290
De heer Klein (ChristenUnie) begrijpt dat per e-mail wordt gemeld wanneer een motie definitief is 
ingediend.. Hij verzoekt om duidelijk aan te geven wat het doel van die e-mail is. Hij vertrouwt erop 
dat er een mooi plan komt.

295 De voorzitter komt terug op de besluitvorming. Als niet om een hoofdelijke stemming wordt 
gevraagd, wordt een peiling gehouden onder de fractievoorzitters waarin zij aangeven wat het 
indicatieve stemgedrag van hun fractie zal zijn. Mevrouw Bolt licht het vervolgproces toe. Na afloop 
van de vergadering wordt door de griffie een (Excel) document opgesteld waarin per stemming over 
ieder voorstel staat hoe ieder Statenlid volgens de griffie gestemd heeft. Bij dat document zit een 

300 formulier ter ondertekening. Verder wordt een brief bijgevoegd waarin wordt uitgelegd hoe een 
Statenlid kan aangeven wanneer zaken niet correct vermeld staan. Pas nadat alle brieven getekend 
retour zijn bij de griffie, worden de besluitenlijsten gepubliceerd. Zo ziet de griffie het 
besluitvormingsproces nu voor zich, maar aanvullingen zijn welkom.

305 De heer Voskuil (PvdA) vraagt of deze procedure wel voldoet aan de toetsingscriteria van BZK. 
Mevrouw Bolt antwoordt bevestigend. De voorzitter vult aan dat deze procedure ook door een aantal 
andere provincies wordt gebruikt. Het enige nadeel is dat het formele besluit pas wordt genomen op 
het moment dat alle brieven binnen zijn. Zo nodig wordt er gerappelleerd en in het uiterste geval 
worden de brieven opgehaald.

310
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De voorzitter hoopt in september weer fysiek te kunnen vergaderen, met inachtneming van  de 
anderhalve meter afstandsregel. .

De heer Dessing (FvD) vraagt of commissievergaderingen met maximaal 30 personen al per 1 juli  
315 fysiek gehouden kunnen worden. De voorzitter denkt dat dit zou kunnen. Dat zal pas zijn na het 

zomerreces dat  op 2 juli 2020 start. 

Tot slot merkt de voorzitter op dat op 18 mei ook een nieuwe gedeputeerde wordt geïnstalleerd. 

320  Het Presidium heeft kennis genomen van het addendum bij het Reglement van Orde voor de 
online PS-vergadering, inclusief de stemprocedure.

8. Memo Zomernota en bij ramingen 2020
De heer Voskuil (PvdA) noemt als punt van zorg de mogelijke financiële gevolgen van de coronacrisis 

325 voor medewerkers omdat er vergaderingen niet doorgaan. De voorzitter heeft de indruk dat de 
Provincie als opdrachtgever probeert zijn contracten na te komen, maar hij zegt toe dit zorgpunt 
over te brengen richting de organisatie.

9. Rondvraag
330 Er zijn geen onderwerpen voor de rondvraag.

10. Sluiting

De voorzitter wenst iedereen een goede gezondheid toe en sluit de vergadering om 10.45 uur.


